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BRMG.0012.60.2023.KKiP                                                                   

 

PROTOKÓŁ NR 51-6/2023 

z posiedzenia 

Komisji Kultury i Promocji 

Rady Miasta Gdańska, 

które odbyło się 30 sierpnia 2023 r. 

przy wykorzystaniu środków bezpośredniego porozumiewania się na odległość.  

 

Komisja rozpoczęła posiedzenie o 13:30, zakończyła o godzinie 14:50. 

 

Obecność: 

W posiedzeniu uczestniczyło 5 członków Komisji Kultury i Promocji wg listy obecności, 

która stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Lista obecności pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu Komisji stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Przewodniczący komisji Andrzej Stelmasiewicz otworzył posiedzenie, powitał 

zebranych. Zaproponował zmiany w porządku w miejsce projektów uchwał nr 1754 i 1752 

wprowadzić nr 1763 i 1764. Przedstawił proponowany porządek obrad. Porządek obrad 

stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Porządek posiedzenia poddano pod głosowanie. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja 5 głosami „za”  - przyjęła proponowany porządek. 

 

Przegłosowany porządek przedstawiał się następująco: 

1. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie ustanowienia Gdańskiego Stypendium 

Kulturalnego Fundusz Mobilności – druk nr 1763 

2. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie ustanowienia Nagrody 

Miasta Gdańska dla Młodych Twórców w Dziedzinie Kultury– druk nr 1764 

3. Rozpatrzenie uchwały jednostki pomocniczej Miasta Gdańska : Uchwała nr 

XXVI/114/2023 z dnia 20 czerwca 2023 roku Rady Dzielnicy Wrzeszcz Górny w sprawie 

nadania nazwy skwer Przyjaciół Wrzeszcza. 

4. Rozpatrzenie uchwały jednostki pomocniczej Miasta Gdańska : Uchwała nr 

XXX/64/2023 z dnia 12 lipca 2023 roku Rady Dzielnicy Orunia- Św. Wojciech – Lipce  

w sprawie nadania nazwy Park św. Jana Bosco.  

5. Wniosek Rady Dzielnicy Piecki – Migowo o nadanie nazwy parkowi „Park Piecewski”. 
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6. Wniosek Politechniki Gdańskiej o nadanie nazwy jednej z ulic im. prof. Adama 

Synowieckiego.  

7. Wolne wnioski, korespondencja, sprawy bieżące. 

 

 PUNKT 1 

 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie ustanowienia Gdańskiego Stypendium 

Kulturalnego Fundusz Mobilności – druk nr 1763 

 

Druk nr 1763 – Sprawa : BRMG.0006.260.2023 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 31.08.2023r.) 

 

Ewa Adamska – kierownik Referatu ds. Mecenatu Kultury 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Jan Perucki – członek komisji 

Powiedział, że z tego co pamięta to fundusz był wstrzymany na 1,5 roku.  

 

Ewa Adamska – kierownik Referatu ds. Mecenatu Kultury 

Odpowiedziała, że tak był wstrzymany w 2020 roku jak wystąpiła pandemia COVID. 

Formalnie został zamknięty a teraz wracają z nim na nowo z odświeżona formułą, przede 

wszystkim to nabór w trybie ciągłym jest tak jak było dotychczas natomiast nowością jest 

to, że jest realizowany za pośrednictwem Platformy witkac PL, czyli nabór wniosków jest 

elektroniczny.  

 

Andrzej Stelmasiewicz – przewodniczący komisji 

Uważa, powinno się wspierać artystów również finansowo aby Polska, Świat ich zauważył.  

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja 5 głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Opinia nr 51-6/231-48/2023 

 

PUNKT 2 

 

Opiniowanie projektu uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie ustanowienia Nagrody 

Miasta Gdańska dla Młodych Twórców w Dziedzinie Kultury– druk nr 1764 
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Druk nr 1764 – Sprawa : BRMG.0006.261.2023 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 30.08.2023r.) 

 

Ewa Adamska – kierownik Referatu ds. Mecenatu Kultury 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Andrzej Stelmasiewicz – przewodniczący komisji 

Powiedział o świadomości dziennikarzy, że jest bardzo mała. Dodał, że wiedzą głownie o 

wydarzeniach dużych i wielkobudżetowych i o takich piszą. Nie mają świadomości ilości 

wydarzeń kulturalnych i artystycznych w Gdańsku odbywa. Dodał, że w każdej dzielnicy, 

w różnych domach kultury, klubach odbywają się różne małe wydarzenia, nikt ich nie 

szanuje a według niego to jest fundamentalny błąd, bo powinno się właśnie bardzo 

szanować te wydarzenia ponieważ uważa, że suma publiczności jest większa niż tych 

wielkich wydarzeń.  

 

Jan Perucki – członek komisji 

Dodał, że nie idą na ilość tylko jakość działań. 

 

Ewa Adamska - kierownik Referatu ds. Mecenatu Kultury 

Powiedziała, że liczą na to, że zaangażowanie mediów spowoduje to, że oni zaczną też 

więcej o tym pisać i bardziej interesować się.  

 

Jan Perucki – członek komisji 

Dodał, że o to chodzi, że kultura jest dla kogoś bo nawet jakby było najpiękniejsze a nie 

ma odbiorców, no to nie ma sensu. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja 5 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Opinia nr 51-6/232-49/2023 

 

PUNKT 3 

 

Rozpatrzenie uchwały jednostki pomocniczej Miasta Gdańska : Uchwała nr 

XXVI/114/2023 z dnia 20 czerwca 2023 roku Rady Dzielnicy Wrzeszcz Górny w sprawie 

nadania nazwy skwer Przyjaciół Wrzeszcza. 
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Beata Gaj – Wydział Geodezji 

Wyjaśniła, gdzie skwer miałby się znajdować i, że pod kątem geodezyjnym nie ma 

problemu. Dodała, że problemem może być nazwa, ponieważ jest ulica Wrzeszczańska 

boczna od ulicy Hallera. Powiedziała, że szykowała ten plac pod upamiętnienie innej 

osoby.  

 

Krzysztof Koprowski – Rada Dzielnicy Wrzeszcz Górny  

Powiedział, że nikt się z nimi nie kontaktował w sprawie upamiętnienia Olgi 

Krzyżanowskiej. Powiedział, że Rada Dzielnicy dużo zainwestowała w ten skwer swoich 

środków na jego urządzenie. Włożyli także w to dużo serca. Wykonali także remont dojścia 

do kościoła.  

 

Teresa Wasilewska – członek komisji 

Zapytała ile pieniędzy zostało na to przeznaczone. 

 

Krzysztof Koprowski – Rada Dzielnicy Wrzeszcz Górny  

Odpowiedział, że ok 100 tyś zł. Dodał, że co roku coś dokładali nie był to wydatek 

jednorazowy. 

 

Teresa Wasilewska – członek komisji 

Dopytała kto to robił. 

 

Krzysztof Koprowski – Rada Dzielnicy Wrzeszcz Górny  

Odpowiedział, że Rada Dzielnicy ze swojego budżetu. 

 

Teresa Wasilewska 

Zapytała czy nie lepiej było zrobić to w czynie społecznym. 

 

Krzysztof Koprowski – Rada Dzielnicy Wrzeszcz Górny 

Odpowiedział, że w czynie społecznym co jedynie mogą posprzątać reszta prac musi być 

uzgadniania. 

 

Beata Gaj – Wydział Geodezji 

Zaproponowała aby Rada Dzielnicy poparła inną lokalizację dla upamiętnienia Olgi 

Krzyżanowskiej  

 

Krzysztof Koprowski – Rada Dzielnicy Wrzeszcz Górny 

Powiedział, że zaproponuje radnym ale nie może się wypowiadać z innych. Dodał, że 

nazwa miała w pewnym sensie połączyć Wrzeszcz Górny z Dolnym.  
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Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja 5 głosami, wyraziła poparcie dla Uchwały Rady Dzielnicy Wrzeszcz Górny. 

 

PUNKT 4 

 

Rozpatrzenie uchwały jednostki pomocniczej Miasta Gdańska : Uchwała nr XXX/64/2023 

z dnia 12 lipca 2023 roku Rady Dzielnicy Orunia- Św. Wojciech – Lipce  

w sprawie nadania nazwy Park św. Jana Bosco.  

 

Andrzej Stelmasiewicz – przewodniczący komisji 

Zapowiedział kolejny punkt. 

 

Beata Gaj – Wydział Geodezji 

Omówiła Uchwałę Rady Dzielnicy i powiedziała, że nie ma żadnych zastrzeżeń do tego 

terenu. 

 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja 5 głosami „za”, wyraziła poparcie dla Uchwały Rady Dzielnicy Orunia – Św. 

Wojciech - Lipce 

 

PUNKT 5 

 

Wniosek Rady Dzielnicy Piecki – Migowo o nadanie nazwy parkowi „Park Piecewski”. 

 

Beata Gaj – Wydział Geodezji 

Powiedziała, że nie może być to park bo jest za mała powierzchnia. Dodała, że jest zbyt 

duża bliskość nazw z ulicą Piecewską.  

 

Teresa Wasilewska – członek komisji 

Zapytała jak duża jest ta przestrzeń. 

 

Beata Gaj – Wydział Geodezji 

Odpowiedziała, że 3,5 tyś metrów kwadratowych. Powiedziała, że na ten obszar nie ma 

planów zagospodarowania. 

 

Andrzej Stelmasiewicz – przewodniczący komisji 

Zaproponował aby wnioskodawcy zmienili propozycję nazwy. 
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Teresa Wasilewska – członek komisji 

Powiedziała, że bardzo łatwo jest nazywać każdy kawałek zielonego terenu ale potem nie 

ma komu o to dbać. Dodała, że należy podchodzić zdroworozsądkowo. 

 

Beata Gaj – Wydział Geodezji 

Powiedziała, że jest lista i musi być realizowana. Dodała, że alternatywą są np. ławeczki  

w formie pomnika. 

 

Henryk Hałas – członek komisji 

Należy brać osoby z listy, która jest utworzona. Dodał, że nazywamy już wszystko.  

 

Beata Gaj – Wydział Geodezji  

Powiedziała, że jest do dyspozycji aby spotkać się i ustalić jakieś zasady. 

 

Teresa Wasilewska – członek komisji 

Dodała, że może warto by aby był też osoba, która pomoże uporządkować to językowo. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja 4 głosami „za” i 1 głosem „wstrzymującym się” nie udzieliła poparcia dla 

przedmiotowego wniosku. 

 

PUNKT 6 

 

Wniosek Politechniki Gdańskiej o nadanie nazwy jednej z ulic im. prof. Adama 

Synowieckiego.  

 

Andrzej Stelmasiewicz – przewodniczący komisji 

Zapowiedział kolejny punkt. 

 

Beata Gaj – Wydział Geodezji 

Zaproponowała aby osobę prof. Adama Synowieckiego wprowadzić na listę. 

 

Andrzej Stelmasiewicz – przewodniczący komisji 

Zaproponował aby Komisja Kultury i Promocji przyjęła wniosek Politechniki Gdańskiej  

i zdecydowała umieścić nazwisko profesora na liście wybitnych gdańszczan w oczekiwaniu 

na godne miejsce upamiętnienia. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania. 
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USTALENIA KOMISJI: 

Komisja 4 głosami „za”, przyjęła wniosek Politechniki Gdańskiej i zdecydowała umieścić 

nazwisko prof. na liście wybitnych gdańszczan w oczekiwaniu na godne miejsce 

upamiętnienia. 

 

PUNKT 7 

 

Wolne wnioski, korespondencja, sprawy bieżące. 

 

Omówił korespondencję. 

 

1. Pismo Pana W.T. – w sprawie uhonorowania prof. Jerzego Limona.   

 

Andrzej Stelmasiewicz – przewodniczący komisji 

Omówił pismo. 

 

Beata Gaj – Wydział Geodezji 

Powiedziała, że jeśli Pani Prezydent wystąpiłaby z takim wnioskiem to okres karencji nie 

będzie obowiązywał. Dodała, że pierwsza propozycja nie została przyjęta. W pobliżu 

Teatru Szekspirowskiego gdzie wszyscy by chcieli miejsca nie ma. 

 

Andrzej Stelmasiewicz – przewodniczący komisji 

Powiedział, że narodziła się idea nadania patrona teatrowi imieniem prof. Limona. 

 

Jan Perucki – członek komisji 

Wydaje mu się, że może być przeszkodą nazwanie Teatru, który już jest szekspirowski 

dodatkowo drugim imieniem.  

 

2. Pismo Pana Cz. N. – w sprawie ławeczki. 

 

Andrzej Stelmasiewicz – przewodniczący komisji 

Omówił pismo. Dodał, że zostało wysłane pismo wyjaśniające w sprawie stawiania 

pomników upamiętniających.  

 

3. Informacja o udzielonej dotacji – informacyjnie do wiadomości 

 

4. Pismo Stowarzyszenia Park Na Zboczu – do wiadomości komisji 
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5. Pismo Pana J.G. – bez rozpatrzenia 

 

Andrzej Stelmasiewicz – przewodniczący komisji 

Omówił pismo, dodał, że to już kolejne pismo w tej sprawie. 

 

Przewodniczący zamknął posiedzenie komisji o godzinie 14:50. 

 

 

 

 

 

 

Przewodniczący  

               Komisji Kultury i Promocji 

 

     /-/ Andrzej Stelmasiewicz 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokołowała:  Emilia Mikita - Biuro Rady Miasta Gdańska 


